
        WNIOSEK  O  IMIENNE  ZAPISYWANIE  WYNIKÓW  GŁOSOWAŃ  JAWNYCH 

                                              zgłoszony  na Sesji  Rady Miasta Barlinka, w dniu 29.01.2015r. 

 

Szanowni Państwo Radni,  

                                                  pełniąc swoje mandaty z wyboru mieszkańców naszego 

miasta i gminy, podejmujecie uchwały dotyczące naszych  warunków  życia  i  rozwoju 

gminy .  

Ustawa o samorządzie gminnym i statut gminy określają, że  działalność  organów  

Gminy jest jawna, a  obywatele mają ustawowe prawo  dostępu  do protokołów z 

posiedzeń organów gminy, zamieszczanych również w BIP. (Art. 11b. ustawy i  § 14.    

statutu  Gminy  Barlinek).  

 Prawo  do  tej  informacji  zagwarantowane  jest również w Konstytucji (art.61). 

Wyborcy mają prawo oceniać swoich przedstawicieli  i  teoretycznie  dzieje  się  to  co 4 

lata, gdy kandydaci na radnych zabiegają o głosy, nawet składając wizyty domowe…  

           Niestety,  w naszej gminie jest to prawo iluzoryczne, obywatel  z dokumentów – w 

tym publikowanych w  BIP -  może dowiedzieć się tylko,  jakim stosunkiem głosów dana 

uchwała została podjęta, ale nie dowie się jak kto z radnych głosował – jest więc 

praktycznie pozbawiony możliwości  oceny radnych  wg podejmowanych przez nich 

decyzji.   

 W  kampanii  wyborczej  radni ponownie kandydujący  używają często argumentów w 

stylu „co złe,  to nie my – to oni”  wiedząc , że nikt tego nie zweryfikuje… 

                                W dniu 04.06.2013r. po zorientowaniu się, że w niektórych gminach   

radni  głosują  imiennie,   wystąpiłem  do ówczesnego Przewodniczącego  Rady Miasta z 

prośbą o wprowadzenie takich głosowań i u nas i  dołączyłem  linki do projektu zmian 

ustawy o samorządzie w tym zakresie, zgłoszonych przez Prezydenta RP,  (obecnie druk 

sejmowy nr 1699), o treści:   

„Art. 14.1. Uchwały rady gminy zapadają zwykłą większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu imiennym, chyba że ustawa 

stanowi inaczej. 

2. Imienne wykazy głosowań radnych wraz ze wskazaniem przedmiotu głosowania 

podawane są do publicznej wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej nie 

później niż w ciągu 7 dni od dnia głosowania.”; 
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                     Odpowiedzi   nie  otrzymałem, więc w dniu 09.12.2014 ponowiłem prośbę 

do obecnej Rady  Miasta.  

Od Pana Przewodniczącego otrzymałem dwie odpowiedzi:  

z 10 grudnia 2014r.  o treści: „Uprzejmie informuje, że treść przesłanych przez 

Pana e-maili zostanie przekazana wszystkim radnym Rady Miejskiej w Barlinku 

na najbliższej sesji, tj. 15 grudnia 2014r.”  

i  z dnia 27 stycznia br. o treści: „Informuję, że na sesji w dniu 29 stycznia br. w pkt. 

15 porządku obrad: "Sprawy różne" będzie przedstawiona radnym Rady Miejskiej treść 

Pańskiego e-maila oraz opinia radcy prawnego w przedmiocie głosowania imiennego” 

 

                     Mam nadzieję, że od 15.12.2014r.   mieli Państwo dość czasu, aby 

rozważyć wniosek  i  podjąć,  gwarantującą  jawność  głosowań,  decyzję. 

 

                   Podkreślam, że wniosek nie jest sprzeczny z ustawą, ani ze 

statutem gminy – chodzi o to, aby głosowanie jawne przez podniesienie 

ręki  było protokółowane imiennie.  

 

Aby to wprowadzić wystarczy rozszerzyć § 26.3. Statutu Gminy,  przez dodanie,  po 
słowach: „  oblicza wyniki głosowania jawnego”,  słów:  „i zapisuje je w protokole 
głosowania, przy nazwiskach radnych, w rubrykach:  „za”,  „przeciw” i „wstrzymał się” .  

Zapisywanie imienne głosowań jawnych nie wymaga dodatkowych nakładów, poza 
wcześniejszym wydrukowaniem protokółów głosowań z tytułem projektowanej uchwały 
i tabelą z nazwiskami  radnych  oraz  rubrykami:  „za, „przeciw” i „wstrzymał się”. 

                    Jedyną  dla Państwa niedogodnością może być potrzeba dłuższego trzymania 
ręki w górze, aby sekretarz mógł zaznaczyć stosowną rubrykę,  ale to przy liczeniu 
głosów 14 radnych nie powinno trwać długo.  

Ułatwi  to zamieszczenie w BIP, w ciągu 7 dni od  głosowania,    skanów  tych 
protokółów  pod tekstem każdej głosowanej uchwały – przyjętej i nieprzyjętej -  już na 
sesji będą one gotowe. 
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 Szanowni   Państwo   Radni, 

                                      proszę  o  prosty wybór -  czy chcecie Państwo działać faktycznie 

jawnie i transparentnie,  dając wyborcom  pewność,  że uchwały  podejmowane  są z 

rozwagą i odpowiedzialnie,  bo nie anonimowo,  czy też swoje decyzje chcecie Państwo 

nadal  ukrywać przed wyborcami?   

             Nadal  -  bo 9-ciu  radnych poprzedniej kadencji, którzy od czerwca 2013roku  nie 

uznali za potrzebne zajęcie się tym tematem, nadal  „pełni służbę społeczeństwu 

Barlinka”  - 8-miu zasiada w Radzie Miasta, a były Przewodniczący w fotelu Burmistrza.  

            Ukrywać  - bo kto za tydzień będzie pamiętał jak  radny  głosował? 

 

                             Apeluję do Państwa, abyście sami, już teraz,  zdecydowali o imiennym 

zapisywaniu wyników głosowań jawnych,  bo po wprowadzeniu ustawowego przymusu 

Państwa zgoda na rzeczywistą jawność  nie będzie już społeczeństwu potrzebna. 

 

                                                           Dziękuję  za uwagę. 

                                                                      (nazwisko i imię do wiadomości Redakcji) 

 


